

Title (en)
Retaining helical spring for pneumatic devices such as chisel hammers.

Title (de)
Halteschraubenfeder für Druckgas-Werkzeuge, insbesondere Kleinmeisselhämmer.

Title (fr)
Ressort de retenue pour appareils pneumatiques tels que marteaux de burinage.

Publication
EP 0085037 A1 19830803 (DE)

Application
EP 83890004 A 19830119

Priority
AT 19882 A 19820121

Abstract (en)
1. A helical retaining spring (1) for the operating tool, for example for the bore bit, of a compressed gas tool, in particular a compressed-air driven small chisel hammer (20), comprising a part (3) associated with the tool cylinder and a part (2) joined to the said part (3) and associated with the operating tool, at least one region (4, 4a) of at least one of the turns of the retaining spring having a substantially chord-shaped form. characterized in that at least one preferably the last turn of the part (3) --associated with the tool cylinder (10) --of the retaining spring (1) which holds, where appropriate with its part (2) associated with the operating tool, a holding cap (15) through which the said operating tool or its shaft (12) passes, has the region or regions (4, 4a) which has or have a substantially chord-shaped form and which can be brought into engagement with at least one appropriately shaped recess (16, 17) in the sleeve of the tool cylinder (10).

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Halteschraubenfeder (1) für das Arbeitswerkzeug, beispielsweise für den Bohrmeissel, eines Druckgaswerkzeuges, welche einen dem Werkzeugzylinder zugeordneten Teil (3) und einen daran anschliessenden, dem Arbeitswerkzeug zugeordneten Teil (2) aufweist, und mittels welcher gegebenenfalls eine vom Arbeitswerkzeug bzw. dessen Schaft (12) durchdrungene Halteklappe (15) gehalten ist, wobei zumindest ein Bereich (4, 4a) zumindest einer der Windungen der Haltefeder im wesentlichen kreissehnenartigen Verlauf aufweist. Um unter Ausnutzung der Abflachung(en) bzw. der Ausnehmung(en) am Mantel des Zylinders eine bei der Montage handhabbare und dennoch absolut verdreh- und lockerungssichere Verbindung von Arbeitswerkzeug und Werkzeugzylinder zu schaffen, ist vorgesehen, dass zumindest eine vorzugsweise die letzte Windung des dem Werkzeugzylinder (10) zugeordneten Teiles (3) der Haltefeder (1) den Bereich oder die Bereiche (4, 4a) mit im wesentlichen kreissehnenartigem Verlauf aufweist, welcher bzw. welche mit zumindest einer entsprechend geformten Ausnehmung (16, 17) im Mantel des Werkzeugzylinders (10) in Eingriff bringbar ist bzw. sind.

IPC 1-7
B25D 17/08; **E21C 3/34**

IPC 8 full level
B25D 17/08 (2006.01)

CPC (source: EP)
B25D 17/08 (2013.01); **B25D 2250/371** (2013.01)

Citation (search report)
• [A] DE 2334817 A1 19740411 - INST GORNOWO DELA SIB OTDEL AK [SU], et al
• [A] DE 501598 C 19300705 - CHICAGO PNEUMATIC TOOL CO
• [A] US 2890455 A 19590616 - ETZKORN ELMER F
• [AD] DE 209725 C
• [A] DE 462712 C 19280716 - GUSTAV DUESTERLOH
• [A] DE 186080 C

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0085037 A1 19830803; **EP 0085037 B1 19860430**; AT 372034 B 19830825; AT A19882 A 19830115; DE 3363216 D1 19860605

DOCDB simple family (application)
EP 83890004 A 19830119; AT 19882 A 19820121; DE 3363216 T 19830119